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                    Tyromyces palustris
 and Coriolus versicolor, which are the representative test fungi of brown- and white-rot in Japanese Industrial Standard (JIS) A-9201-1991, respectively. PBA had somewhat less contribution to decay  resistance of GX most possibly due to chemical complexation. GA proved superior in decay resistance to the other two reagents. Mass loss due to the Formosan termite Coptotermes formosanus attack could be reduced to a minimum with total inactivation of termites by PBA addition. BA retention did not suffice to impart complete termite resistance after ten cycles of severe weathering of the specimens. Thus, BA was found appropriate to be added to the used cross-linking agents in such service conditions where decay risk is high while PBA combinations should be preferred if termite damage prevailes.


Tyromycetes palustris
 und Coriolus versicolor, die im japanischen Standardtest als als Vertreter für Braun- bzw- Weißfäulepilze verwendet werden. PBA liefert einen geringeren Beitrag zur Resistenzerhöhung durch GX, wahrscheinlich aufgrund der Bildung von Komplexen. GA erwies sich den anderen Reagenzien als überlegen. Massenverluste durch Angriff von Termiten (Coptotermes formosanus) konnten minimiert werden durch Zusatz einer PBA-Lösung. Das Rückhaltevermögen von BA war nicht ausreichend um nach 10-maliger Bewitterung die Termiten zu inaktivieren. Daher ist BA eher geignet als Zusatz zu Vernetzungsreagenzien, wenn Pilzbefall abzuwehren ist, während PBA-Kombinationen bei Gefahr von Termitenbefall vorzuziehen sind.
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